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Město Kyjov 

Komise životního prostředí 

Zápis z jednání č. 2/2024 

 

Datum konání: 15. 2. 2024 

Místo konání: Terén, velká zasedací místnost MÚ Kyjov    

 

Přítomni:  dle prezenční listiny 

Hosté: Kamil Filípek – 2. místostarosta města 

 Ing. Vladimír Šimeček – ředitel, TS Kyjov  

Ing. Petr Pokorák – vedoucí OŽPÚP, MÚ Kyjov 

  

Zapisovatel: Ing. Tomáš Blažek 

Ověřovatel:  Bc. Šárka Krakovská 

Čas jednání:  15:30 – 18:15  

 

Program jednání: 

1. Obchůzka – Sídliště Zahradní 

2. LHP – návrhy k zapracování  

3. Adaptační opatření 

4. Re-use centrum  

5. Koncept řešení zeleně na ul. Vrchlického  

6. Návrh ozelenění na sídlišti Za Stadionem 

7. Založení květnatých ploch v městském parku 

8. Provádění ořezů kulovitých javorů 

9. Rekonstrukce MK Mezivodí 

10. Využití popínavých rostlin 

11. Kácení dřevin 

12. Různé 

 

Průběh jednání: 

 

 

1. Obchůzka – Sídliště Zahradní  

 

Komise v rámci svého jednání provedla obchůzku na Sídlišti Zahradní – nové parkoviště u 

bytového domu  č. p. 1246/9. 
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Předmětem jednání bylo zhodnotit možnosti ozelenění ploch v okolí parkoviště a možnost 

výsadby zeleně podél plotu koupaliště za účelem oddělení plochy koupaliště od parkoviště. 

Za tímto účelem KŽP  navrhuje: 

 k ozelenění plochy zadat zpracování dvou variantních návrhů (např. Ing. Lattenbergovi), 

které budou poté projednány s obyvateli přilehlého BD – první varianta bude zpracována 

jako řešení okrasné, druhá varianta bude pojata jako pobytová, tzn. budou navrženy 

lavičky nebo jiný vhodný mobiliář k možnosti posezení a setkávání obyvatel. Obě 

varianty by měly zajistit odstínění od plochy parkoviště. 

 k možnosti výsadby zeleně podél plotu koupaliště – vzhledem k tomu, že podél plotu 

vedou sítě technické infrastruktury byla navržena výsadba keřů (habr) a v případě, že by 

ani tato výsadba nebyla možná zvážit výsadbu vhodných popínavých rostlin. 

 

 

2. LHP – návrhy k zapracování   

Pan RNDr. Ambrozek informoval komisi o svém jednání s odborníky, kteří lesní hospodářské 

plány připomínkují. Vedle návrhu bezzásahového území, o kterém již KŽP jednala 

(nejcennější část masivu Bradla) doporučuje ještě do návrhu LHP zapracovat obecnější 

principy: 

 

Do rámcových směrnic: 

 

Kolonka Odchylky od modelu: 

Při obnově stávajících listnatých porostů neprovádět výsadbu geograficky nepůvodními 

dřevinami.   

 

Kolonka Zajištění mimoprodukčních  funkcí lesa: 

V porostech zachovat přítomnost mrtvého dřeva listnáčů minimálně 30-60m3/ha, jednotlivé 

souše, zlomy a doupné stromy ponechávat vždy. Při obnově porostů ponechávat 10 ks 

výstavků na ha - a to zejména listnáče, přednostně šetřit výstavky z předešlého obmýtí. 

 

Tato doplnění by měla zajistit šetrnější hospodaření na celém území kyjovských lesů, kde 

bude v příštím deceniu docházet k obnově lesních porostů. 

 

K navrženým opatřením proběhla diskuse.  

 

Komise se dohodla, že ještě před setkáním se zpracovateli LHP bude dne 21. 3. 2024 od 

13:00 hod. provedena terénní pochůzka v lesích za účasti zájemců z řad KŽP, jednatelů, 

ředitele a lesního hospodáře LMK. Jednání se zpracovateli LHP bude uskutečněno v měsíci 

dubnu. 

 

3. Adaptační opatření  

 

Komise na minulém jednání dne 11. 1. 2024 projednala další využití některých pozemků ve 

vlastnictví města, u kterých budou na podzim 2024 ukončeny pachtovní smlouvy. Využití 

vybraných pozemků by mělo spočívat v obnově polních cest a výsadbě travních pásů, popř. 

k výsadbě křovin a stromů.  Tyto návrhy byly dle dohody předloženy Ing. Lattenbergovi 

k posouzení. Vyjádření Ing. Lattenberga k návrhům KŽP je uvedeno v příloze č. 2.  
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4. Re-use centrum    

 

Předsedkyně komise Bc. Krakovská vyádřila názor, aby komise nadále postupovala dle 

návrhu Ing. Kudláče, tzn. doporučit radě města zavedení zkušebního provozu re-use centra v 

podobě stavební buňky (kontejneru) umístěné u vjezdu nového sběrného dvora. Zkušební 

provoz by byl s omezeným sortimentem, provoz by zajišťovali zaměstnanci EKORU 

obsluhující sběrný dvůr. Po vyhodnocení tohoto zkušebního provozu rozhodnout o dalším 

postupu. Komise s tímto postupem souhlasila.  

 

Ing. Kudláč prověří možnosti k uskutečnění exkurze do již fungujícího re-use centra.   

 

 

5. Koncept řešení zeleně na ul. Vrchlického   

 

Koncept řešení zeleně na ul. Vrchlického zpracovaný Ing. Lattenbergem (11/2023) vzala 

komise na vědomí. 

 

 

6. Návrh ozelenění na sídlišti Za Stadionem    

 

Na základě žádosti p. Ing. Lattenberga a ORM komise projednala návrh ozelenění Sídliště Za 

Stadionem (III. etapa revitalizace) s těmito připomínkami: 

 namísto navrhovaných stromů javorů babyky vysadit 8 ks javorů s kulovitou korunou, 

 doplnit dešťovou zahradu v trojúhelníkové ploše, 

 parkovací místa realizovat v zasakovacím provedení – kompozity. 

 

 

7. Založení květnatých ploch v městském parku  

 

Informace k založení ploch a ke způsobu přípravy terénu před výsevem podal Ing. Šimeček. 

K založení ploch jsou vytipována dvě místa – plocha za bystou Sv. Čecha a plocha směrem 

k horní bráně městského stadionu. Založení bude provedeno na podzim.  

 

 

8. Provádění ořezů kulovitých javorů 

 

Na základě podnětu Mgr. Lungové a provedeného posouzení způsobu provádění ořezů 

technickými službami arboristou Bc. Böhmem se k připomínkám vyjádřil Ing. Šimeček. Dále 

byla vedena diskuse o možnostech provádění ořezů v etapách, schvalování ořezů v KŽP a 

zvyšování odbornosti zaměstnanců TS provádějících ořezy dřevin.  

 

 

9. Rekonstrukce MK Mezivodí 

 

Na základě podnětu Mgr. Lungové seznámil Ing. Blažek komisi s usnesením RM, kterým 

bylo rozhodnuto o rozpracování studie ve variantě č. 1 do dalších stupňů projektové 
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dokumentace. Varianty studie jsou k dispozici na cloudu (složka KŽP/Ul. Mezivodí-studie 

cyklostezky).  

 

 

10. Využití popínavých rostlin 

 

Komise bere na vědomí možnosti využití systému popínavých uličních stromů. 

 

 

11. Kácení dřevin 

 

Ing. Blažek seznámil komisi s podněty ke kácení dřevin: 

 ul. Svatoborská-Pod Kohoutkem (rekonstrukce MK) – třešeň, pajasan, ořešák, topol, 

 sídliště Švabinského – douglaska, javor. 

Komise nemá námitky ke kácení. 

 

 

12. Různé 

 

Mgr. Veverková 

 podnět na ošetření některých stromů (moruše u gymnázia, lípa – Sv. Čecha, 2 lípy před 

Obecním domem na ul. Nětčická),  

 pozvala na setkání se zástupci iniciativy Sázíme Česko – 14.3.2024 od 17:00 hod. 

v pivovaru, 

 informovala o přípravě panelové diskuze o zadržení vody v krajině – 25.4.2024 od 15:00 

hod., místo bude upřesněno. Účast přislíbili p. Veselý z Povodí Moravy, p. Just z AOPK a 

p. Koutný z CHKO Litovelské pomoraví, 

 informovala komisi o jednání pracovní skupiny pro revitalizaci Kyjovky, 

 informovala komisi o vývoji zpracování PD k revitalizaci prostoru před ZŠ 

v Bohuslavicích.  

 

Ing. Blažek 

Informoval o chystaném ořezu platanů na tř. Komenského. 

 

 

Návrhy a doporučení Radě města Kyjova: ------ 

 

1/2024  

Komise doporučuje radě města k ozelenění ploch za bytovým domem č. p. 1246/9: 

 k ozelenění plochy vedle nového parkoviště zadat zpracování dvou variantních návrhů 

(např. Ing. Lattenbergovi), které budou poté projednány s obyvateli přilehlého BD – první 

varianta bude zpracována jako řešení okrasné, druhá varianta bude pojata jako pobytová, 

tzn. budou navrženy lavičky nebo jiný vhodný mobiliář k možnosti posezení a setkávání 

obyvatel. Obě varianty by měly zajistit odstínění od plochy parkoviště. 
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 k možnosti výsadby zeleně podél plotu koupaliště prověřit uložení sítí technické 

infrastruktury a na základě tohoto prověření realizovat výsadbu – stromy, keře, popínavé  

rostliny. 

 

2/2024 

Komise doporučuje radě města zavedení zkušebního provozu re-use centra v podobě stavební 

buňky (kontejneru) umístěné u vjezdu nového sběrného dvora. Zkušební provoz by byl s 

omezeným sortimentem, provoz by zajišťovali zaměstnanci EKORU obsluhující sběrný dvůr. 

Po vyhodnocení tohoto zkušebního provozu rozhodnout o dalším postupu.  

 

3/2024 

Komise doporučuje radě města k návrhu Ing. Lattenberga (2/2024) na ozelenění Sídliště Za 

Stadionem (III. etapa revitalizace):  

 namísto navrhovaných stromů javorů babyky vysadit 8 ks javorů s kulovitou korunou, 

 doplnit dešťovou zahradu v trojúhelníkové ploše, 

 parkovací místa realizovat v zasakovacím provedení – kompozity. 

 

 

Úkoly pro členy komise: --------   

 

Termín dalšího jednání:   

21. 3. 2024 od 13:00 hod. – pro zájemce – terénní pochůzka v lesích   

4. 4. 2024 od 16:00 hod. – jednání KŽP 

 

  

Zapsal: Ing. Tomáš Blažek 

Ověřila: Bc. Šárka Krakovská 

 

 

 

Přílohy: 

1. Prezenční listina 

2. Vyjádření Ing. Lattenberga k návrhům adaptačních opatření 


